
Referat frå møte i Eldrerådet i Skjåk, 26.10.2018. 
 
Dei som møtte: 
 Per Lars Grimstad Lien, Marit Bruheim Kvåle, Ola Aanstad og Elin Rø Krogstad. 
 
Stad: Skjåkheimen. 
 
Sak 1/18 
Mange eldre slit med ”hørselen”. Mange eldre vert feiltolka som senile/demente på grunn 
av manglande høyreevne. 
Det bør vere ein del av rutinen på lækjarkontoret at pasientar over ein viss alder vert testa. 
 
Like eins pasientar som har fått tildele høyreapparat må sjekkast om apparatet fungerar som 
det skal.  
 
Vedtak: Eldrerådet sender vedtaket over til kommuneoverlækjaren i Skjåk. 
 
Sak 2/18 
Datakurs for eldre.  Det bør innførast årlege eller halvårlege enkle, matnyttige datakurs for 
eldre og andre som kjenner behov for det. 
 
Mange slit med betaling og tinging av bussbillettar, togbillettar osb. som må gjerast på net. 
Eldrerådet har også fått høyre at eldre slit med betalingsterminalen på lækjarkontoret. 
Kontoret må kunne uoppfordra tilby hjelp. 
 
Vi veit at Biblioteket har hatt kurs. Eldre hjelper eldre, eller skuleelevar hjelper eldre. 
 
Vedtak: Elin sender vedtaket til Skjåk Folkebibliotek om å starte datakurs, og at kommunen 
ser dette som viktig og kan tilby økonomisk hjelp og hjelp til organisering.  
 
Sak 3/18 
Ros til Friviljugsralen som har starta eit lavterskeltilbod, ”rusleturar” og bowling. 
 
Sak 4/18 
Overgangen frå yrkesliv til pensjonistliv kan vere vanskeleg for mange. 
 
Dette temaet tek bladet ”Pensjonisten” opp i nr.5-august 2018.  Tema: Frå yrkesliv til 
pensjonist. 

Kunne det vere ein ide om å starte ei samtalegruppe rundt dette temaet? 
Alle møta bør ha ein innleiar med eit tema. Eksemplar 
 Rutinar i kvardagen 
 Lage avtalar med seg sjølv 
 Lage enkle vekeplanar 

Alle bør vere ein del av eit sosialt nettverk: Eksemplar. 
 Kafétreff 
 Kortlag 
 Trim 
 Songgruppe 
 Hobbytreff 



 Bokprat/ lesesirklar 
 
Organiseringa av dette bør vere enkelt. Kor kan ein finne nokon å spele kort med, syngje i lag 
med osb.? 
Kanskje kan det vere så enkelt med plakatar der ein kan melde seg på? 
Kunne dette vere ein oppgåve for friviljugsentralen, pensjonistlaget, bondekvinnelaget, Raude 
Krossen, idrettslaget og andre. 
 
Vedtak: Eldrerådet sender oppmodinga til friviljugsentralen i fyrste omgang. 
 
INFO 
Ola Aanstad skal vere med på Eldrerådskurs på Honne fyrst i oktober 2018. Han vil ha med 
seg ei oppmoding til Fylket at Eldrerådskursa vert desentraliserte. For pensjonistar i Otta- og 
Norddalen er Otta  ein høveleg møtestad. 
Han vil også nytte høvet til å oppmoda til at flest mogleg spesialistar bør ha fleire dagar lagt 
til Distriktslegesenteret på Otta. 
 
Neste Eldrerådsmøte vert lagt til midten av desember, og leiar oppmodar at flest mogleg 
av medlemma har lese : Meld. St.15 
                (2017/2018) 
                Melding til Stortinget 
               LEVE HELE LIVET 
               En kvalitetsreform for hele livet 
 
 
Skjåk 26.sept. 2018-09. 
 
Elin Rø Krogstad  (skrivar)


